
11. Medlemsforslag fra Trine Schaltz (SF) (2009-141356)

Medlemsforslag

Trine Schaltz (SF) har den 12. oktober 2009 bedt om at følgende sættes på dagsordenen 
til Sundheds- og Omsorgsudvalgets møde den 22. oktober 2009.

At Sundheds- og Omsorgudvalget diskuterer, hvordan det kan sikres, at penge 1.
afsat til kost på plejehjemmene anvendes til formålet.

At Sundheds- og Omsorgsudvalget diskuterer, hvorvidt der bør være 2.
pædagogiske måltider på alle plejehjem, og hvordan der eventuelt kan sikres 
nødvendige ressourcer til dette.

Motivering

Det har vist sig, at penge der er sat af til kost, ikke nødvendigvis anvendes til kost på alle plejehjem. 
Samtidig ser det ud til, at hvis alle de midler, der er sat af til kost anvendes dertil, vil det være muligt 
at indføre 75% økologisk mad på plejehjem med produktionskøkkener.

I SF er vi bekymret for, at årsagen til at pengene nogle steder anvendes til andre formål er, at det er 
svært at få ressourcerne til at slå til, og at nogle af pengene til kost derfor anvendes til normeringer. 
Vi ønsker en diskussion af dette.

Derudover foreligger der ikke en politik eller en beslutning omkring pædagogiske måltider. På nogle 
plejehjem spiser personalet med beboerne, på andre gør de det ikke.
Efter SFs mening er det meget vigtigt, både af sociale og ernæringsmæssige årsager, at personalet 
deltager i måltiderne. Det er dog sandsynligt, at det har økonomiske konsekvenser, og at det derfor 
er vanskeligt for nogle plejehjem at gennemføre. Der kan dog også være steder, hvor holdningen er, 
at personalet ikke bør deltage i måltidet. SF ønsker at afklare udvalgets holdning til dette.

Bilag

Bilag 1. Notat fra forvaltningen eftersendes.

bilag

Sundheds- og Omsorgsudvalgets beslutning den 22.10.2009

Udvalget drøftede det af Trine Schaltz (F) stillede medlemsforslag, og anmodede forvaltningen om at 
udarbejde en indstilling om de økonomiske konsekvenser af økologimålsætningen, pædagogiske 



måltider m.v.




